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SĒDES PROTOKOLS 
Tukumā 

2025. gada 27. februārī        Nr. ĀSK/25/1 

Tukuma novada domes Ārvalstu sadarbības komisijas (turpmāk – Komisija) sēde 

sasaukta 2024. gada 27. februārī plkst. 13.00 Talsu ielā 4, Tukumā.  

Komisijas sēdi plkst. 13.00 atklāj Komisijas priekšsēdētāja Inga Priede. 

Sēdi protokolē Tukuma novada pašvaldības Komunikācijas, kultūras un sporta nodaļas 

veselības veicināšanas speciāliste Aiga Priede. 

Sēdē piedalās Komisijas locekļi: Dace Lebeda, Iveta Grunte, Baiba Rasa, Laura Stūrīte, 

Jeļena Šnikvalde, Baiba Dorne. 

Sēdē nepiedalās Komisijas locekļi: Līga Šupstika un Kristaps Zaļkalns. 

 

Darba kārtībā: 

1. Par Tukuma novada pašvaldības starptautiskās sadarbības plānu 2025. gadam. 

2. Par delegāciju uzņemšanu Kandavas pilsētas svētkos 2025. gada 23.–24. maijā. 

3. Par delegāciju uzņemšanu Tukuma Rožu svētkos 2025. gada 18.–19. jūlijā. 

4. Par Kandavas Kārļa Mīlenbaha vidusskolas skolēnu delegācijas braucienu uz Lejri Dānijā 

2025. gada 18.–22. augustā. 

5. Par plānoto Eiropas Savienības Mazo pašvaldību hartas norisi 2025. gadā. 

6. Par Pasaules Ņūkāslu alianses norisi Jaunpilī 2025. gada 8.–15. augustā. 

7. Citi jautājumi. 

 

1. § 

Par Tukuma novada pašvaldības starptautiskās sadarbības plānu 2025. gadam 

 

ZIŅO: Inga Priede. 

Inga Priede informē, ka pašvaldības budžetā Tukuma novada tradicionālo svētku norisei 

ir ieplānoti aptuveni tikpat līdzekļu kā 2024. gadā, ierosina izskatīt Komisijas darba kārtības 

jautājumus, jo tie ietverti pašvaldības starptautiskās sadarbības plānā 2025. gadam. 

Komisijas locekļi informāciju pieņem zināšanai. 

2. § 

Par delegāciju uzņemšanu Kandavas pilsētas svētkos 

2025. gada 23.–24. maijā 

 

ZIŅO: Inga Priede. 
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Inga Priede informē, ka uz Kandavas pilsētas svētkiem tiek aicinātas ārzemju delegācijas 

no četrām sadarbības pilsētām – kopā 10 (desmit) personas: 

- Lejre (Dānija) – 3 personas; 

- Saku (Igaunija) – 3 personas; 

- Šilale (Lietuva) – 3 personas;  

- Gelauza (Moldova) – 1 persona. 

Inga Priede piebilst, ka Kandavas pilsēta sadarbojas arī ar Strengnēsu (Zviedrija), bet šīs 

pilsētas delegāciju šogad ir izlemts neaicināt, jo tā parasti ierodas lielā sastāvā. Inga Priede 

pastāsta, ka Kandavas Kārļa Mīlenbaha vidusskola un Kandavas multifunkcionālais jaunatnes 

iniciatīvu centrs ”Nagla“ aktīvi sadarbojas ar Dānijas pilsētu Lejri. Šogad Lejre Kārļa 

Mīlenbaha vidusskolai un Jauniešu centram dāvinās jaunus datorus un apskaņošanas iekārtu. 

Tāpat Kandavai ir ļoti aktīva sadarbība ar Igaunijas pilsētu Saku, Moldovas pilsētu Gelauzu 

un Lietuvas pilsētu Šilali, ar kuru tiek rīkoti kopīgi basketbola turnīri. Inga Priede informē, ka 

šobrīd tiek gatavoti ielūgumi, kas drīz tiks izsūtīti. Pašreiz nav zināms, cik dalībnieku 

ieradīsies.  

Komisijas locekļi informāciju pieņem zināšanai. 

 

3. § 

Par delegāciju uzņemšanu Tukuma Rožu svētkos 

2025. gada 18.–19. jūlijā 

 

ZIŅO: Laura Stūrīte. 

IZSAKĀS: Laura Stūrīte, Inga Priede. 

Laura Stūrīte informē, ka Tukuma Rožu svētki šogad tiks svinēti no 18. līdz 19. jūlijam.  

Inga Priede piebilst, ka uz Rožu svētkiem tiks aicināti: 

- Pluņģe (Lietuva) – 3 personas;  

- Andrihova (Polija) – 3 personas;  

- Šenevjēra (Francija) – 4 personas;  

- Causeni (Moldova) – 2 personas;  

- Kvareli (Gruzija) – 3 personas;  

- Khoni (Gruzija) – 3 personas; 

- Šēsele (Vācija) – 2 personas.  

Inga Priede atzīmē, ka šobrīd nav zināms vai Gruzijas pārstāvji ieradīsies, bet ielūgumi 

viņiem tiek sūtīti.  

Laura Stūrīte apstiprina, ka ielūgums Khoni pilsētas pašvaldībai ir aizsūtīts, bet atbilde 

vēl nav saņemta. Kvareli pilsētas pašvaldībai ielūgums vēl nav nosūtīts.  

Inga Priede informē, ka tad, ja atbrauks visi aicinātie pilsētu pārstāvji, kopā būs 

20 personas, kas ir diezgan daudz. Precīzi nav nosakāms dienu skaits, ko viesi pavadīs Latvijā 

– tas būs atkarīgs no lidmašīnu ielidošanas un izlidošanas grafika.   

 

Komisijas locekļi informāciju pieņem zināšanai. 

 

4. § 

Par Kandavas Kārļa Mīlenbaha vidusskolas skolēnu delegācijas braucienu 

uz Lejri Dānijā 2025. gada 18.–22. augustā 

 

ZIŅO: Jeļena Šnikvalde. 

IZSAKĀS: Jeļena Šnikvalde, Inga Priede, Dace Lebeda, Laura Stūrīte. 



 

Inga Priede informē, ka kopš sadarbības sākuma vienu gadu Lejres pārstāvji brauc uz 

Kandavu, bet nākošo gadu Kandavas Kārļa Mīlenbahas vidusskolas audzēkņi brauc uz Dāniju. 

Šogad Kārļa Mīlenbaha vidusskolas audzēkņiem no 18. līdz 22. augustam būtu jābrauc uz 

Lejri, bet pārpratuma dēļ no skolas budžeta ir izņemts finansējums šim braucienam. Kandavas 

vidusskolas delegācijai – 16 skolēniem un 3 pedagogiem – nav naudas biļešu iegādei, kas kopā 

ir aptuveni 2000,00 EUR (divi tūkstoši euro). Inga Priede piebilst, ka šis finansējums būtu 

jāatrod.  

Jeļena Šnikvalde pastāsta, ka Kandavas Kārļa Mīlenbaha vidusskolai sadarbība ar Lejri 

pilsētu ir jau kopš 2013. gada. Šogad no Dānijas Kandavas Kārļa Mīlenbaha vidusskolai un 

Kandavas multifunkcionālajam jaunatnes iniciatīvu centram ”Nagla” tiks dāvināti datori, 

piebilst, ka šāda veida sadarbība ir ļoti nozīmīga un būtu žēl, ja tā tiktu pārtraukta dēļ diviem, 

trim tūkstošiem eiro. Dānija Kandavas delegāciju gaida pie sevis, nepieciešamas ir tikai 

lidmašīnas biļetes, delegācijas pārstāvji dzīvos ģimenēs un viņiem viss nepieciešamais tiks 

nodrošināts. Jeļena Šnikvalde stāsta, ka iepriekšējā mācību gadā uz Kandavas vidusskolu bija 

atbraukuši dāņi, kuri tika uzņemti un dzīvoja mūsu ģimenēs, piebilst, ka ir runājusi ar 

Kandavas Kārļa Mīlenbaha vidusskolas direktori, kura apliecinājusi, ka šim braucienam skolas 

budžetā nauda nav un, diemžēl, nav arī citu iespēju, kur to rast.  

Dace Lebeda rosina domāt, kur rast finansējumu. Viņa uzsver, cik svarīga ir šāda 

pieredzes apmaiņa un tas, ka bērniem ir iespēja doties uz Dāniju, dzīvot ģimenēs, iepazīstot 

viņu vidi, kultūru. Dace Lebeda jautā, vai Tukuma novada Izglītības nodaļas budžetā ir 

paredzēts finansējums šādiem mērķiem.  

Jeļena Šnikvalde atbild, ka šādiem mērķiem finansējums budžetā nav paredzēts. Skola 

nekad neko tādu nav prasījusi, jo šāds finansējums vienmēr bijis ieplānots pašas skolas 

budžetā.  

Laura Stūrīte jautā, vai ir meklēta iespēja piesaistīt šādam nolūkam Eiropas Savienības 

(ES) finansējumu.  

Jeļena Šnikvalde atbild, ka šāda veida sadarbībai nav iespēja piesaistīt finansējumu no 

Erasmus+ programmas. Tāpat viņa uzsver, ka lidmašīnas biļetes būtu jāpērk jau tagad, laika 

vairs nav daudz un ES finansējumu tam piesaistīt tik ātri diez vai būtu iespējams.  

Laura Stūrīte sola atsūtīt informāciju par ES struktūrfondiem un finansējuma piesaistes 

iespējām.  

Dace Lebeda izsaka priekšlikumu šogad delegācijām nebraukt uz Andrihovu vai Pluņģi 

un tam paredzēto finansējumu novirzīt braucienam uz Lejri. 

Inga Priede atzīst, ka vēl nav zināms vai būs jābrauc uz Pluņģi un Andrihovu, jo 

pagaidām ielūgumi nav saņemti.  

Laura Stūrīte piebilst, ka tad, ja nebūtu Rožu svētki, iespējams, nauda budžetā būtu, bet 

šogad ir svētki un ir daudz vajadzību.  

Dace Lebeda pauž savu atbalstu šāda veida sadarbībai un iesaka šo jautājumu virzīt 

skatīšanai Izglītības, kultūras un sporta komitejā. 

 

Komisijas locekļi vienojas Izglītības, kultūras un sporta komitejai skatīšanai virzīt 

jautājumu par Kandavas Kārļa Mīlenbaha vidusskolas skolēnu delegācijas braucienu uz Lejri 

Dānijā 2025. gada 18.–22. augustā. 

 

5. § 

Par plānoto Eiropas Savienības Mazo pašvaldību hartas norisi 2025. gadā 

 

ZIŅO: Iveta Grunte. 



 

IZSAKĀS: Inga Priede, Iveta Grunte. 

Iveta Grunte informē, ka šogad projekts, kura ietvaros bija plānots piesaistīt finansējumu 

Mazo pašvaldību hartu norisei, divas reizes ticis noraidīts. Šogad ir plānotas trīs sanāksmes: 

- Jauniešu hartas tikšanās Čehijā, Stary Poddvorov 24.–27. aprīlī, uz kuru paredzēts 

braukt divām personām; 

- Lielās hartas sanāksme Luksemburgā, Troisvierges 3.–7. jūlijā, uz kuru plānots 

doties sešiem cilvēkiem (trīs pieaugušie un trīs jaunieši); 

- Pieaugušo harta Maltā, Nadura 7.–10. novembris, uz kuru paredzēts braukt divām 

personām.  

Iveta Grunte papildina, ka braucienam uz Jauniešu hartas tikšanos Čehijā finansējums 

nepieciešams tikai lidmašīnas biļetēm, pārējais viss tiek nodrošināts.  

Iveta Grunte piebilst, ka uz Jauniešu hartas sanāksmi tiks virzīti divi 19 gadus jauni 

Kandavas Kārļa Mīlenbaha vidusskolas audzēkņi – [..]. Sanāksmes tēma: “Zaļā nākotne”.  

Inga Priede papildina, ka abi jaunieši ir ļoti aktīvi, savu brīvo laiku un darbu iegulda 

dažādu pasākumu organizēšanā un vadīšanā. 

Iveta Grunte informē, ka Lielās hartas sanāksme ir vienu reizi gadā, uz to brauc gan 

pieaugušie, gan jaunieši. Šogad tā notiek no 3. līdz 7. jūlijam Luksemburgā. [..] Savukārt 

Pieaugušo hartas sanāksme notiks Maltā, [..].  

 

Komisijas locekļi informāciju pieņem zināšanai. 

 

6. § 

Par Pasaules Ņūkāslu alianses norisi Jaunpilī 2025. gada 8.–15. augustā 

 

ZIŅO: Baiba Rasa. 

IZSAKĀS: Laura Stūrīte, Inga Priede, Baiba Rasa.  

Baiba Rasa informē, ka Pasaules Ņūkāslu alianses programma ir “noslīpēta” jau gandrīz 

līdz gala variantam. Dalībnieku skaits būs zināms maijā. Sanāksmes tēmas:  

- Eidžings jeb novecošanās visās tās jomās, izaicinājums pašvaldībai, viss ko mēs ar 

to izprotam; 

- Vide, klimats, izaicinājums – plūdi, krusa un citas izpausmes – cik lielā mērā 

pašvaldība tam ir gatava; 

- Vēsturiskais mantojums un tā saglabāšana – konference norisināsies Kuldīgā; 

- Izglītība.  

Baiba Rasa pastāsta, ka piektdiena būs viesu sagaidīšanas diena, savukārt sestdien rīta 

pusē notiks svētku atklāšana, kurā piedalīsies Tukuma novada domes pārstāvji, vēstnieki, 

ārzemju delegāciju pārstāvji u.c. Pēc atklāšanas – svētku gājiens, kurā dalībnieki aicināti 

piedalīties savos nacionālajos apģērbos. Tur būs arī svētku tirdziņi un citas izklaides. Vakarā 

oficiālas vakariņas. 

Svētdiena – pirmā darba diena. Tēma – Eidžings. Pēcpusdienā tiek plānots braukt uz 

Jūrmalciemiem – Enguri, Lapmežciemu u.c., lai viesus iepazīstinātu ar mūsu tautas vēsturi un 

kultūru. 

Pirmdiena – darba sesija “Vide, klimats, izaicinājums”. Jaunieši par šo tēmu diskutēs 

lauku mājās ”Vagas“, Jaunpils pagastā, Tukuma novadā. Vakarpusē – Jaunpils iepazīšana un 

brīvais vakars. 

Otrdiena – Kuldīgā lielā konference par vēsturisko mantojumu. Kuldīgas apskate.  

Trešdiena – tēma “Izglītība”. Pēcpusdienā visas delegācijas dosies apskatīt galvaspilsētu.  



 

Ceturtdiena – darba sesijas līdz plkst. 17.00. Secinājumi, kopsavilkumi, mērķi nākamajai 

konferencei, nākamās sanāksmes valsts izvirzīšana, sports un sadraudzība. 

Baiba Rasa atzīst, ka finansējums alianses norisei ir pietiekams. Delegāciju dalībnieki 

paši apmaksā lidmašīnu biļetes, ēšanu un gulēšanu.  

Laura Stūrīte iesaka piesaistīt papildu cilvēkus sanāksmes organizēšanai. 

Baiba Rasa atbild, ka nepieciešamības gadījumā lūgs palīdzību, bet šobrīd izskatās, ka 

tiks galā paši saviem spēkiem. 

Inga Priede jautā, vai nevajadzētu iesaistīt biedrību “Tukuma Literātu apvienība”, 

Ingrīdu Smuškovu, Agritu Ozolu u.c. 

Baiba Rasa atbild, ka viņa vairākus runātājus un palīgus jau ir apzinājusi un uzrunās vēl 

citus. 

 

Komisijas locekļi informāciju pieņem zināšanai. 

 

7. § 

Citi jautājumi 

 

ZIŅO: Jeļena Šnikvalde. 

IZSAKĀS: Jeļena Šnikvalde, Baiba Dorne. 

Jeļena Šnikvalde informē par Erasmus+ programmu, kurā no Tukuma novada ir 

iesaistījušies – Zemgales vidusskola, Tukuma novada pamatskola “Spārni”, Jaunpils 

vidusskola, Tukuma 2. vidusskola un Tukuma Raiņa Valsts ģimnāzija. Visaktīvāk Erasmus+ 

programmā darbojas Tukuma 2. vidusskola . Šīs programmas ietvaros pēc mēneša uz Tukuma 

2. vidusskolu brauks bērni apmaiņas programmā. Skola ir uzrakstījusi akreditācijas 

iesniegumu, kas nozīmē, ka viņiem ir atvieglota pieteikšanās un viņiem tiek piešķirts 

finansējums. Jaunpils vidusskola akreditācijas iesniegumu ir uzrakstījusi tikko. Visi Erasmus+ 

projekti tiek finansēti tikai no fonda naudām, kas ir pietiekami.  

Baiba Dorne jautā, vai Engures vidusskola nedarbojas Erasmus+ programmā. 

Jeļena Šnikvalde atbild, ka kādreiz Engures vidusskola ir darbojusies Erasmus+ 

programmā, šī darbība būtu jāatjauno.  

Baiba Dorne sola šo jautājumu aktualizēt. Baiba Dorne informē par aktualitātēm un 

plānotajiem pasākumiem Engurē.  

Komisijas locekļi informāciju pieņem zināšanai. 

Personu datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas 

parlamenta un padomes regulas (ES) 2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz 

personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko atceļ Direktīvu 95/46EK, 6. panta 

pirmās daļas (c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu juridisku 

pienākumu. 

Sēdi slēdz plkst. 14.25.  

 

Komisijas priekšsēdētāja     (personiskais paraksts) I. Priede 

 

Protokolēja 

Komunikācijas, kultūras un sporta nodaļas  

veselības veicināšanas speciāliste   (personiskais paraksts) A. Priede 


